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. Mødereferat (WorkZone 2024-017- 03860) 
    
Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 24-07 
Dato: Onsdag d. 23. oktober kl. 13-15.30 (online) 
Referent: Mette Kaufmann Andersen (studienævnssekretær) 
Deltagere: 
 
 
 
 
Observatører: 
 

Lone Leth Thomsen (LLT) (formand), Tem Frank Andersen (TFA) 
Danny Bøgsted Poulsen (DBP), Jakob Topholt Jensen (JTJ) 
(næstformand), Arthur Osnes Gottlieb (AOG), Christian Midjord 
Holfelt (CMH),  
 
Ulla Øland (studienævnssekretær) 
 

Afbud: Anders Bruun (AB), Hans Hüttel (HH), Oliver Viller Nielsen (OVN), 
Peter Simon Wallace Dunlop (PSWD) 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra studenterstudievejledere 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Ansøgninger 
6. Dimittendundersøgelser 2023 
7. Retningslinjer for generativ AI og bedømmelse af stave- og formuleringsevne 
8. Analyse af studiestartsprøven 
9. Evaluering af uddannelsesforløb 2024 (opsamling) 
10. Kvalitetssikring 
11. Meddelelser 
12. Eventuelt 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA asap Fremsende referat fra SNmødet 25/9 

MKA/UØ  Gennemse/revidere skabelontekst til afgørelsesbreve 

MKA asap Informere ansøgere om SNs beslutninger 

MKA Asap Undersøge om SL har informeret studerende om brug 
af generativ AI ved eksamen E24. 

MKA Asap Sende kommentarer ang dimittendanalysen 2023 til 
DPF 

MKA Asap Spørge AB om kommentar til læsbarhed af  
studiestartsprøven 2024. 
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Mødereferat 
  

 
Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

• Dagsorden godkendt  
 

 Ad. 2 Godkendelse af referat  
• Referatet fra sidste studienævnsmøde fremsendes sammen med referat af dette møde 

 
 Ad. 3 Status fra studenterstudievejlederne 

• Grundet deltagelse i studiepraktik, har studentervejlederne sendt status pr mail: 
o Der er ikke mange updates fra os, da der har været stille her i midten af semesteret.  
o Der har været lidt flere henvendelser i forhold til handlingsplaner for 3. Forsøg.  
o Vi har derimod haft travlt med at få planlagt studiepraktik som bliver afholdt her d. 23 

og 24 oktober.  
 I København har vi 12 tilmeldte, hvilket er færre end vi havde sidste år, men 

de har fået opstillet et spændende program med en masse interessante 
workshops. 

 I Aalborg er der 87 tilmeldte til "Datalogi, Datavidenskab og machine learning, 
Software, civilingeniør" og 12 tilmeldte til "Interaktionsdesign, 
Informationsteknologi". 

 
Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupperne 

 
• DVML 

o Der er fremsendt ansøgning om dispensation til at ændre modulet Analyse af 
grafdata fra projekt til kursus 

o Beslutning: Studienævnet har ingen indvendinger og godkender dermed 
ændringen. (MKA) 

 
• DAT/SWug 
 

o Der er fremsendt oversigt over de nye studieordninger for hhv BSc i SW og DAT  
o Studienævnssekretærerne arbejder på at lægge alle moduler og studieordninger 

ind i modul-og studieordningsbaser til godkendelse ved Uddannelsesjura. 
Uddannelsesgrupperne har stadig små ændringer til enkelte kursusmoduler, bl.a. 
titelændringer i moduler, der har to versioner. 

o Revision af kandidatstudieordninger afventer kandidatreformen.  
o Beslutning: Studienævnet godkender de nye studieordninger for hhv BSc i SW 

og DAT. (MKA) 
 
 
Ad.5 Ansøgninger 

• Liste med ansøgninger, der er behandlet siden sommerferien, er ikke blevet fremsendt til 
dette møde grundet travlhed i administrationen. 

 
• Principper for 5. gangs dispensationer 
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o På baggrund af en del flere ansøgninger om yderligere eksamensforsøg, har 
studienævnsformanden ønske om at studienævnet diskuterer om de nuværende 
principper for behandling af (specielt) 5. eksamensforsøg skal ændres. 

o Beslutning: De nuværende retningslinjer og teksten på CS’ hjemmeside 
vurderes ok, men i mail om godkendelse af yderligere eksamensforsøg skal det 
gøres tydeligere hvad den studerende forventes at gøre frem mod dette. Mere 
tydelig information ud til ansøgere. (UØ/MKA ser på tekster i mailskabelon) 

 
 

• Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg (3a) 
o Studienævnet har modtaget revideret ansøgning om dispensation til yderligere 

eksamensforsøg. Der er tale om 5. forsøg i kursusmodul på SW2 
o Beslutning:  

 Studienævnet imødekommer ansøgningen og godkender dispensation til 
yderligere eksamensforsøg (MKA informerer ansøger) 
 

• Ansøgning om dispensation til yderligere eksamensforsøg (3b) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om dispensation til yderligere 

eksamensforsøg. Der er tale om 5. forsøg i kursusmodul på DVML3 
o Beslutning:  

 Studienævnet afviser på baggrund af en studieplan med studiebelastning 
på 50 ECTS i F25 på trods af diagnoser og eksamensangst. Ansøger skal 
få udarbejdet ny handlingsplan med tilpasset ECTS-belastning. (MKA 
informerer ansøger) 
 

• Ansøgning om dispensation til udlandsophold (3c+d) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning fra 2 studerende, der søger om 

forhåndsgodkendelse af studieophold på Nanyang Universitet i Singapore (NTU) 
på SW5 

o Beslutning:  
 Studienævnet imødekommer ansøgningerne og giver 

forhåndsgodkendelse til de fremsendte planer for AAL-SW5 i E25. (MKA 
svarer ansøgerne) 

 
• Ansøgning om økonomisk støtte til deltagelse i workshop  

o Studienævnet har modtaget ansøgning fra gruppe på DAT9, der søger økonomisk 
støtte til deltagelse i en workshop i KBH, da de har fået optaget to papers, der 
skal præsenteres på workshoppen.  

o Gruppen består af 6 studerende, der alle gerne vil deltage i workshoppen 
 Studienævnet har et princip om at der kan gives tilskud til den deltager, 

der præsenterer. Her er der to papers, så det kan være til 2 personer.  
o Beslutning: Studienævnet følger princippet om at give tilskud til registrering og 

transportudgifter til deltagelse i workshop for de(n) studerende, der præsenterer. 
(MKA informerer ansøger) 
 

 
Ad 6. Dimittendundersøgelser 2023 

 Studienævnet har fået fremsendt udtræk fra Dimittendundersøgelserne 2023, som er del 
af Danmarks Studieundersøgelse. Jf Kvalitet og Analyses procedure 6.1.1, skal 
undersøgelsens resultater behandles på et studienævnsmøde, så de kan indgå i 
instituttets kvalitetsstatusrapport 

 Studienævnets medlemmer finder det svært at se hvad man kan få ud af de forskellige 
rapporter og dermed kommentere. 
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o Opstilling af data sker i både grafer og fritekstfelter, men det er svært at se om 
alle svarmuligheder er listet i alle kategorier. 

o Generelt er det fornemmelsen, at der svares ”I høj grad” til spørgsmål om hvorvidt 
arbejdsformen på AAU har rustet dimittenderne til deres første job. 

o Uddannelseskoordinatorerne har også fået tilsendt rapporterne 
 Beslutning: Rapporterne tages til efterretning med tilbagemelding om at studienævnet 

finder det svært at kommentere data ud fra de fremsendte rapporter. 
Uddannelseskoordinatorerne kan evt. bedre gå i specifikke detaljer og kommentere, hvis 
der findes opmærksomhedspunkter.  
 

 
Ad 7. Retningslinjer for generativ AI og bedømmelse af stave-og formuleringsevne 

• Studienævnet har via Uddannelsesjura fået orientering om nye retningslinjer for brug af 
generativ AI og bedømmelse af stave- og formuleringsevne 

• Studienævnets kommentarer: 
o Det stemmer fint overens med CS’ nuværende retningslinjer. 
o Der sættes tekst ind i alle AAU-studieordninger, om at man nu tillader brug af 

generativ AI medmindre der specifikt skrives, at der ikke må. 
o Studieleder har sendt tekst ud til undervisere om CS’ retningslinjer, og der ligger 

link til information på semestrenes MOODLE-sider og på instituttets side med 
regler og retningslinjer for eksamen.  

 
Ad 8. Analyse af studiestartsprøven 

• Efter sidste års analyse af studiestartsprøven (SSP), har Anders Bruun snakket med 
ansvarlige for SSP om præsentationen med graferne. 

o Studienævnets medlemmer finder det dog stadig svært at læse data/grafer for de 
enkelte studienævn, men måske er det SL/IL der ser på tværs for at 
sammenligne. 

o Specielt farverne på graferne er svære at adskille – specielt for ”farveudfordrede” 
• Sprog på SSP: Vi havde i 2023 fået bekræftelse på at studiestartsprøven kunne laves på 

dansk til dansksprogede bacheloruddannelser. 
o Det er blevet glemt i 2024, men det forventes at blive rettet op i 2025.  

• Beslutning: Analysen tages til efterretning. Spørgsmål til AB: Er læsbarheden blevet 
forbedret/ændret som det var aftalt (MKA) 

 
 
Ad 9. Evaluering af Uddannelsesforløb 2024 (opsamling) 

• Som det var tilfældet i 2023, er studerendes svar på spørgeskemaerne sendt ud til 
uddannelseskoordinatorer, der er blevet bedt om at foretage en evaluering af forskellige 
aktiviteter/parametre og fremsende en samlet rapport med opsamling og anbefalinger til 
studienævnet. Herunder følger uddannelseskoordinatorernes opsamlinger og anbefalinger 
jf rapporterne 
 

• Generelle betragtninger (gentaget fra SNmødet 25/10) 
o Generelt positive evalueringer 
o Er det tid til en ny måde at evaluere på? 

 Der vil være mindre fokus på at få hævet svarprocenter fremadrettet. 
o Studienævnet ønsker at studieledelsen har tillid til at semesterkoordinatorerne 

kan håndtere problemer løbende, og ikke basere evalueringer på studerendes 
svar på fastlåste spørgeskemaer. Det fungerer ofte bedre med evalueringsmøder, 
hvor man taler om udfordringer på semesteret. 

 
•  Bacheloruddannelser 
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o BaIT  
 Uddannelseskoordinatorernes opsamlinger og anbefalinger  

 Uddannelsen rummer meget forskelligrettede faglige interesser og 
det ses i hvad de studerende efterspørger henholdsvis mindre eller 
mere af. Semesterkoordinatorer og undervisere skal være særlig 
opmærksomme på at forklare de faglige- og studiekulturelle forskelle 
samt skift for de studerende. 

 Der kan dog ikke drages nogen konklusioner med så lav en 
besvarelsesgrad på spørgeskemaet (2 ud af 17 på teknologisporet og 
2 ud af 14 på forretningssporet).   

 Studienævnets kommentarer: 
• Intet yderligere 

 Beslutning 
• Uddannelseskoordinators opsamling og anbefalinger publiceres 

på relevante hjemmeside for kvalitetssikring. (MKA) 
 

o DVML 
 Uddannelseskoordinatorernes opsamlinger og anbefalinger  

• Generelt lader de studerende til at være tilfredse med 
uddannelsen, men pga. de meget få besvarelser er det vanskeligt 
at drage egentlige konklusioner med dertilhørende anbefalinger. I 
forbindelse med næste års uddannelsesevaluering bør det 
overvejes, om formatet af evalueringen og processen omkring 
denne evt. kan justeres for at øge svarprocenten. 

 Studienævnets kommentarer: 
• Intet yderligere 

 Beslutning 
• Uddannelseskoordinators opsamling og anbefalinger publiceres 

på relevante hjemmeside for kvalitetssikring. (MKA) 
 

o CPH-SW (ikke modtaget ved mødets start) 
 

 
Ad 10. Kvalitetssikring 

• Studienævnet afventer datapakken, som skal gennemgås og behandles. Studieleder og 
instituttets ledelsesstøtte arbejder med handlingsplan, mv. 

 
 

Ad 11. Meddelelser 
• Ingen 

 
Ad. 12 Eventuelt 

• Processen for udpegning af Årets Underviser er under revision ved instituttets strategiske 
rådgiver, instituttets studiemiljøkonsulent og studieleder.  

• JT informerer om muligt udlandsophold i F25, hvilket forhindrer deltagelse i 
studienævnsmøder i perioden. Der skal findes nye medlemmer ved AAU-valget, og det 
nye SN starter i februar. Studenterrepræsentanterne kan evt. stille med en observatør, 
hvis det bliver en relevant situation. 

  
   

  
 


